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Mistr tradiční rukodělné výroby Zlínského kraje – 
to je titul, kterým se od roku 2015 může pyšnit naše 
topolská obyvatelka paní Marie Sekaninová. Tento 
titul získala v oboru „Drobné zvykoslovné předmě-
ty“, konkrétně – vyškrabované kraslice. Nejenže se 
paní Sekaninová této 
činnosti od mládí vě-
nuje, ale také své vě-
domosti předává dál 
a s mladickým elánem 
svoji zručnost předvádí 
při folklorních příleži-
tostech, v muzeích i ve 
školách. Těší ji, že se 
děti a mladí lidé o tuto 
činnost zajímají.

A proč to zmiňuji právě teď? Paní Sekaninová le-
tos oslavila 85. narozeniny a naše redakce – a věřím, 
že i vy, jí chceme popřát stálé zdraví a elán do dalších 
let.

redakce

Každý z nás rád vzpomíná 
na své dětství, ve kterém prožil 
mnohé radostné, ale často i méně 
veselé chvilky. K těm chmurným 
okamžikům patřily nemoci a jiné 
virózy, při kterých pokud už domá-
cí lékař nepomohl, bylo potřeba 
hledat pomoc u dětského lékaře. 
K našemu nemalému štěstí byl 
v našem „obvodu“ takovým dět-
ským lékařem pan MUDr. Stani-
slav Štěnička, rodák z Kutné Hory, 
který se 10. května 2022 v plné 
fyzické a psychické pohodě do-
žil 90 let. Přestože už nebydlí ve 

Zlínském kraji, stále rád vzpomíná 
na hezké osobní i profesní chvíle, 
které prožil v naší vesnici, často si 
některé dětské pacienty vybavuje 
i jmenovitě. Nic na tom nemění 
skutečnost, že tito „dětští paci-
enti“ už dnes mají své děti nebo 
vnoučata. I my na našeho pana 
doktora vzpomínáme. Na jeho 
vlídný lidský přístup,  na jeho od-
bornost, zkušenosti ale i ochotu, 
kterou nám věnoval. Takže milý 
pane doktore, dlouhý život a dob-
rou mysl Vám přejeme z Topolné!

Roman Foltýn

j
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Slovo starosty
Milí spoluobčané,
letošní léto nám opět zatím 

přináší sluneční paprsky a horké 
dny. Úroda obilí se pomalu ale 
jistě přesunuje z polí ke zpraco-
vatelům a doufejme, že s výsled-
kem žní budou naši zemědělci 
spokojeni. No a snad nám po 
žních také vydatněji zaprší.

Z hlediska stavebních prací 
byla dokončena oprava fasády, 
dveří a oken čistírny odpadních 
vod. A protože se situace v do-
dávkách a cenách energií nevy-
víjí pro obecní rozpočet zrovna 
příznivě, uvažujeme o instalaci 
fotovoltaiky na střechu ČOV.

Defi nitivně byla také ukon-
čena oprava vstupního prostoru 
a schodiště v Kulturním středisku 
Búrovce. Takže účastníci plesů, 
hodů, zábav a oslav už nevstu-
pují do hezkých prostor sálů po 
tmavém, oprýskaném schodišti 
z minulého století. Už před vy-
puknutím protiepidemiologických 
opatření jsme jednali s organizá-
tory o uspořádání velkého death 
metalového festivalu v Topolné. 
Pokud zvláště vy, dříve narození, 
nevíte, co je to DEATH METAL, 
tak se jedná o jeden z nejtvrdších 
a nehlasitějších stylů rockové 
muziky. Protože existovaly oba-
vy z hluku a dalších nepříznivých 
jevů, které by v obci tento festival 

mohl způsobit, bylo tehdy před 
dvěma lety jednání rady bouřli-
vější než obvykle a výsledek hla-
sování byl těsný. Od středy 29. 6. 
2022 do soboty 2. 7. 2022 hostily 
tedy topolské Búrovce několik de-
sítek kapel z celého světa. A jsem 
moc rád, že obavy se nenaplnily. 
Na hluk z Búrovců jsem žádnou 
stížnost nezaznamenal a účast-
nicí festivalu, byť se nám někte-
rým jejich vnější vzezření jevilo 
jako poněkud „divoké“, se chova-
li slušně a co jsem slyšel, tak si 
„fesťák“ v Topolné chválili. Příjem 
z nájemného byl zase potěšitelný 
pro obecní rozpočet a spokoje-
ni snad byli i místní podnikatelé. 
Doufám, že podobně dobře do-
padne i každoroční motosraz, na 
který vás jeho pořadatelé zvou ve 
dnech…..

Naše školáky, kterým všichni 
přejeme hezké prázdniny, vy-
střídali v budově základní školy 
zedníci a obkladači společnosti 
SV – Stav, s.r.o. z Bílovic, kteří 
zrekonstruují šatny a sociální za-
řízení vedle tělocvičny. 

V dnešním čísle topolských 
novin najdete krátký článek 
o Karlu Antonínu Marečkovi. Do 
chvíle, než mně napsal Ing. Jan 
Goláň, který se zabývá osudem 
československých válečných let-
ců, jsem o tomto muži neměl ani 

tušení. A troufám si říci, že ani 
nikdo z vás. Proto chci moc po-
děkovat Augustinu Knotovi, který 
údaje o něm vyhledal. O osudech 
anglických letců, kteří v boji za 
svobodu položili svůj život toho 
většinou víme víc než o těch, kte-
ří se do vlasti vrátili. Ale to nezna-
mená, že bychom na jejich záslu-
hy o osvobození naší země od 
fašizmu měli zapomenout. Mož-
ná si říkáte, že už je to dávno. Ale 
současné události na Ukrajině 
nám dokazují, že válečné hrůzy 
nejsou bohužel nikdy tak časově 
ani místně vzdálené, že bychom 
na ně mohli zapomenout. Proto 
si myslím, že vedení naší obce 
by mělo zachovat vzpomínku na 
tohoto zapomenutého hrdinu ale-
spoň umístěním pamětní desky.

Závěrem bych vás chtěl po-
zvat na oslavy 90. výročí zalo-
žení TJ Topolná, které se budou 
konat na hřišti v sobotu 16. 7. 
2022. Společenská komise ve 
spolupráci s ostatními topolskými 
spolky uspořádá 27. srpna 2022 
v Búrovcích Den pro malé i velké. 
Po delší přestávce to bude zase 
příležitost, aby se děti i dospělí 
společně sešli a pobavili se.

Závěrem vám všem přeji hez-
ké léto a užijte se prázdnin a do-
volených.

Ladislav Botek

Zapomenutý rodák
Karel Antonín Mareček, významný bojovník 

za svobodu, vlastenec a letec slavné čsl. 311 bom-
bardovací perutě Královského vojenského letectva 
Spojeného království RAF.

Narodil se v Topolné 15.4.1914 rodičům Fran-
tiškovi a Boženě Marečkovým na čísle 16. Otec 
byl strážmistrem v Hodoníně narozený v Brankách 
u Val. Meziříčí 8.3.1879. Matka Božena byla dcerou 
Antonína Čechmánka, rolníka v Topolné, narozená 
9.7.1887. Čechmánkovi měli několik let pronajatou 
hospodu ve Spytihněvi a tam také měla Božena 
6.11.1912 svatbu. Potom se přestěhovali na rodný 
dům Antonína do Topolné. 

Karel Mareček byl absolventem Obchodní aka-

demie v Uherském Hradišti. 
Vojenskou prezenční služ-
bu absolvoval v Lipníku nad 
Bečvou v hodnosti desátníka. 
V roce 1939 odešel z ČSR do 
Anglie a 21. 9. 1940 vstoupil 
do RAF. Prodělal střelecký 
kurs a stal se palubním re-
diotelegrafi stou a střelcem u 311 Čsl. bombardova-
cí perutě. Byl nositelem tří válečných křížů a v roce 
1945 byl oceněn Čsl. válečnou medailí 1. stupně. Při 
propuštění 1.11. 1945 byl demobilizován v hodnosti 
podporučíka. Zemřel 30.1.1972.

Knot A.
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VÝSLEDKY PROJEDNÁNÍ č. 02/2022/ZO
(usnesení č. 02/2022/ZO)

ze zasedání Zastupitelstva obce Topolná, konaného dne 20. 4. 2022

 VÝSLEDKY PROJEDNÁNÍ č. 03/2022/ZO
(usnesení č. 03/2022/ZO)

ze zasedání Zastupitelstva obce Topolná, konaného dne 23. 6. 2022

A. Zastupitelstvo obce 
 schválilo:
- složení návrhové komise, zapi-

sovatele a ověřovatelů zápisu
- zařazení bodu 9.3. – Nákup 

pozemku do programu jednání 
Zastupitelstva obce Topolná

- dotace spolkům a Římskoka-
tolické církvi z rozpočtu obce 
na rok 2022 dle přílohy

- dotace rozpočtové opatření č. 
1/2022 dle přílohy

- nákup pozemku parc. č. 5091 
o výměře 2 068 m2 zapsané-
ho na LV č. 1518 u Katastrál-
ního úřadu pro Zlínský kraj, 

A. Zastupitelstvo obce schválilo:
- složení návrhové komise, zapisovatele a ověřova-

telů zápisu;
- program jednání Zastupitelstva obce Topolná tak, 

jak byl uveden v Informaci o konání veřejného za-
sedání;

- účetní závěrku Obce Topolná k 31. 12. 2021;
- příděl do fondu oprav kanalizací a ČOV ve výši 

72 252,27 Kč;
- bezúplatné nabytí vlastnického práva k podí-

lu o velikosti id. 17/423 na pozemku parc. č. 
1030/466, zapsaného ve veřejném seznamu na 
listu vlastnictví č. 1995, pro k. ú. Topolná, obec 
Topolná, v katastru nemovitostí vedeném Katas-
trálním úřadem pro Zlínský kraj, Katastrálním pra-
covištěm Uherské Hradiště a k podílu o velikosti 
id. 17/423 na pozemku parc. č. 1030/575, zapsa-
ného ve veřejném seznamu na listu vlastnictví č. 
1346, pro k. ú. Topolná, obec Topolná, v katastru 
nemovitostí vedeném Katastrálním úřadem pro 
Zlínský kraj, Katastrálním pracovištěm Uherské 
Hradiště z vlastnictví České republiky do vlastnic-
tví obce Topolná na základě Smlouvy o bezúplat-
ném převodu vlastnického práva k nemovitým 
věcem s omezujícími podmínkami č. UZSVM/BU-
H/291/2022-BUHM, včetně podmínek uvedených 
v čl. IV. Smlouvy;

- prodej části pozemku parc. č. 3285/4, zapsané-
ho ve veřejném seznamu na listu vlastnictví č. 1, 
pro k. ú. Topolná, obec Topolná, v katastru nemo-
vitostí vedeném Katastrálním úřadem pro Zlínský 

Katastrální pracoviště Uherské 
Hradiště, v katastrálním území 
Topolná, pro společnost TO-
PAGRA, spol. s r.o., Topolná 
164, 687 11 Topolná, za cenu 
300 Kč / m2 a pověřuje sta-
rostu obce podpisem kupní 
smlouvy s touto společností

- dodatek č. 1 ke smlouvě o dílo 
se společností SV – Stav, s.r.o., 
Bílovice, IČ: 25513672 na in-
vestiční akci „Kulturní zaříze-
ní Búrovce – stavební úpravy 
vstupní haly a schodiště“ a po-
věřuje starostu obce podpisem 
dodatku. Celková cena díla je 

kraj, Katastrálním pracovištěm Uherské Hradiště, 
paní Taťáně Huňkové, bytem Mistřice 17, 687 12 
Mistřice, za cenu 100 Kč / m2. Prodává se část 
pozemku o výměře 22 m2, druh pozemku: ostatní 
plocha, která vznikne rozdělením pozemku parc. 
č. 3285/4 na pozemek parc. č. 3285/4 – ostatní 
plocha, ostatní komunikace o výměře 2 709 m2 
a na pozemek parc. č. st. 11/2 – zastavěná plocha 
o výměře 22 m2 na základě geometrického plánu 
číslo 1001–69/2022 vyhotoveného Ing. Jiřím Hrdi-
nou dne 16. června 2022;

- rozpočtové opatření č. 2/2022 dle přílohy;
- společnost SV – Stav, s.r.o., Bílovice 550, IČ: 

25513672, jako zhotovitele investiční akce „Sta-
vební úpravy šaten u tělocvičny ZŠ Topolná“ 
a smlouvu o dílo s touto společností. Celková hod-
nota díla činí 1 260 122,45 Kč bez DPH.

B. Zastupitelstvo obce vzalo na vědomí:
- zprávu o činnosti rady obce;
- zprávu kontrolního výboru.

C. Zastupitelstvo obce souhlasilo:
- s celoročním hospodařením Obce Topolná za rok 

2021 s výrokem bez výhrad.

D. Zastupitelstvo obce pověřilo:
- starostu obce podpisem smlouvy o dílo se společ-

ností SV – Stav, s.r.o., Bílovice 550, IČ: 25513672,  
na realizaci investiční akce „Stavební úpravy ša-
ten u tělocvičny ZŠ Topolná“.

942 030,39 Kč bez DPH
- dodatek č. 4 k pojistné smlou-

vě mezi obcí Topolná a Pojiš-
ťovnu Všeobecné zdravotní 
pojišťovny, a. s., jako pojistite-
lem majetku a odpovědnosti 
a pověřuje starostu obce uza-
vřením dodatku. Roční výše 
pojistného činí 65 164 Kč

B. Zastupitelstvo obce vzalo na 
vědomí:

- zprávu o činnosti rady obce
-  zprávu kontrolního výboru
- zprávu fi nančního výboru
- zprávu Společenské komise
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Taky vás mrzelo, když v době kovi-
dové ustaly veškeré volnočasové akti-
vity? Nás tedy hodně! Proto, když mě 
oslovila Dominika Úlehlová, zda bych 
s ní obnovila Sluníčko pro maminky 
s dětmi, neváhala jsem ani vteřinu.

Během několika schůzek plných 
plánovaní a tvoření jsme Sluníčko 
obohatily o přednášky, výlety a snída-
ně pro maminky. Rozpočet od Spole-
čenské komise jsme se rozhodly vě-
novat maminkám a dětem a čerpáme 
ho na vstupné nebo přednášky. Paní 
Martě Mlýnkové ze Společenské komise patří vřelý dík 
za její proaktivní přístup a příslib pomoci, kdykoli bude-
me něco potřebovat.

Díky vstřícnému přístupu ze strany obce se s ma-
minkami a dětmi od 6. dubna pravidelně scházíme 
každou středu od 10 hodin v Zrcadlovém sále Komu-
nitního centra, do kterého nám z fi nancí obce zhotovil 
v rekordně krátkém čase krásnou velkou skříň pan Mi-
lan Mlýnek. Do této skříně jsme sehnaly hračky, do-
koupily materíál na tvoření a kuličkový bazén, ale také 
hrníčky do mamabufetu – což je ve Sluníčku úplná no-
vinka, maminky si mohou uvařit kávu nebo čaj a vždy 
jedna z nás upeče i něco dobrého na zub.

Na našich setkáních cvičíme, tančíme, zpíváme, 
tvoříme, ale hlavně jsme rádi, že můžeme být spolu 
(a to někdy potřebují maminky ještě víc, než jejich děti). 

Ve spolupráci s mateřskou školou díky paní ředitel-
ce Radce Kalabusové jsme na hřišti u školky vyzdobili 
Velikonoční keř (Velikonoční keř byl na hřišti už minulý 
rok, tato akce by se mohla stát novou tradicí).

Další dubnovou akcí bylo povídání o ekzémech dětí 
se zaměřením na atopický ekzém, ale s přesahem do 
zajímavých témat ekologické domácnosti a udržitel-
nosti klinické naturopatky Mgr. Pavly Hájkové (www.
prirozenekezdravi.cz).Velmi mile a ochotně však paní 
Hájková zodpověděla i soukromé dotazy maminek 
ohledně různých zdravotních potíží dětí. Povídání pro-
bíhalo v Zrcadlovém sále, ale bylo vysíláno také on-
-line přes facebook ve skupině Sluníčko, kde je stále 
ke zhlédnutí pro všechny maminky, které se nemohly 
osobně účastnit či o přednášce nevěděly. S paní Háj-
kovou budeme spolupracovat i na-
dále, těšíme se na spoustu zajíma-
vých informací a postřehů.

Jak si maminky odhlasovaly, další 
zajímavé přednášky budou ve for-
mě podcastů v on-line podobě právě 
ve zmiňované facebookové skupi-
ně Sluníčko. Zde najdete i podcast 
týkající se první pomoci dětí se za-
měřením na léto – první pomoc v ži-

Obnovený klub Sluníčko září dětskými úsměvy

vot ohrožujících situacích, co dělat při úžehu či úpalu, 
tonutí, co všechno brát s sebou do lekárničky na do-
volenou. V tom nám poradí Bc.Lenka Stašková, která 
pracuje v dětské ordinaci v Mařaticích.

Na květen plánované cvičení s Gym Napajedla bylo 
ze zdravotních důvodů přesunuto na termín po prázdi-
nách – maminky o něj rozhodně nepřijdou.

Den dětí jsme ve Sluníčku oslavili vesele balon-
kovou diskopárty, kterou si oslavenci jak se patří užili. 
A děti si rozhodně užily i výlet Sluníčka, i když nám po-
časí nepřálo a plánovaný výlet do skanzenu Rochus 
jsme musely zrušit, náhradní program v podobě ná-
vštěvy Smajlíkova byl u dětí vítám s velkou radostí.

O prázdninách se ve Sluníčku scházet nebudeme, 
ale už teď se na všechny děti i maminky velmi těšíme 
7. září v obvyklý čas (10 hodin) na obvyklém místě (Zr-
cadlový sál Komunitního centra).

Na závěr ješte prozradíme naše plány akcí:
říjen: návštěva fyzioterapeutky, výlet
listopad: cvičení s dětmi (správná technika) – Gym 

Napajedla
prosinec: výživa dětí – podcast ve fb skupině 

s Mgr. Pavlou Hájkovou
leden:  indoorové hřiště
únor: psychoterapeut – podcast ve fb skupině
březen: logoped – podcast ve fb skupině

A to určitě nebude všechno, nápadů máme zatím 
dost. ;-)

Alžběta Křenová
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Covidová doba je snad už za námi 
a tak se postupně začínají organizovat 
různé společenské akce. Ani Klub ro-
dičů při Základní škole Topolná nezů-
stal pozadu a rozjel spoustu akcí a ak-
tivit určené zejména dětem. V sobotu 
9. 4. 2022 proběhly Velikonoční dílnič-
ky. Děti si mohly, některé za pomoci 
svých rodičů, vytvořit závěsný věne-
ček z proutí a dozdobit si podle své 
vlastní fantazie. Vyráběly barevné mo-
týly z papíru, zdobily sádrovou slepič-
ku nebo tvořily vajíčko s překvapením. 
Velkou zábavou a obrovský zájem byl 
o velikonoční vajíčka z perníku, které 
děti zdobily potahovou hmotou růz-
ných barev. Největší radostí bylo, že 
mohly své dílo ihned sníst. 

Jsme rádi, že děti tyto dílničky na-
vštěvují a vlastníma rukama podle 
svých představ si vytvoří něco pěk-
ného. Doufáme, že byly i letos spoko-
jené, ostatně to bylo vidět i na jejich 
tvářičkách.

Další velkou společenskou akcí byl 
ples žáků 5. ročníku Základní školy 
Topolná. Tento ples se koná tradičně 
v zimním období, ale netradiční doba 
si žádá netradiční improvizaci. A tak, 
aby děti o svůj významný den nepři-
šly, uspořádal Klub rodičů při Základní 
škole Topolná dne 21. 5. 2022 ve spo-
lupráci s rodiči žáků 5. ročníku ples. 

Ples zahájili žáci 5. ročníku polo-
nézou, k tanci a poslech hrála kapela 
Madison. Program večera obohatily 
orientální tanečnice z Otrokovic, které 
svými barevnými tanečními kreacemi 
dokázaly zaujmout všechny přítomné. 
Nechyběla ani tradiční tombola, za kte-
rou všem sponzorům srdečně děkuje-
me.

Na závěr školního roku nechyběl 
ani tradiční „Táborák“. Letos se spo-
jil s oblíbenou „kolečkiádou“, a tak 
všechny disciplíny byly pojaté ve stylu 
koleček. Děti si zábavu užívaly naplno. 

Účast byla hojná, bylo vidět, že 
společenské akce občanům chyběly, 
a tak po skoro dvouletém půstu jsme 
si konečně mohly užít trochu zábavy.

Děkujeme tedy dětem i rodičům za 
účast a ty co nepřišli, zveme na další 
akce, které budeme pořádat. 

Klub rodičů



Život v Topolné 2/2022strana  6

Vzpomínáme
V letošním roce by se dožil 110 let čestný občan 

Topolné, učitel Jaroslav Hyánek. Narodil se 17. 
ledna 1912 v Oldřichovicích. Studoval na gymná-
ziu v Uh. Hradišti a Kroměříži. Učitelskou zkoušku 
dospělosti složil po roční soukromé přípravě v roce 
1933 na učitelském ústavě v Kroměříži. Jako uči-
tel působil ve Svárově a v Suchově. V roce 1937 
nastoupil na místo učitele obecné školy v Topolné. 
V roce 1938 se oženil s učitelkou Marií Staškovou 
z Derfl e (dnešní Sady), která v té době učila v Bí-
lovicích. Postupně se jim narodily dcery Jarmila, 
Marta a Karla. Za druhé světové války v letech 1943 
- 1944 byl vězněn ve Vratislavi a v Brně za nehlá-
šené vědomosti o odbojovém hnutí. V letech 1946 
– 1953 vykonával funkci ředitele národní školy. Od 
roku 1957 byl iniciátorem zřízení a dlouhou dobu 
vedoucím i promítačem místního kina. Organizoval 
zájezdy do Slováckého divadla v Uh. Hradišti i různé 
kulturní akce v Topolné. Byl funkcionářem několika 
spolků a duší celého kulturního dění na vesnici. Od 
1. ledna 1965 vedl kroniku obce i kroniku hasičské-
ho sboru v Topolné. Byl vášnivým radioamatérem 
i fotografem. Zůstalo po něm téměř tisíc velmi hod-
notných fi lmových negativů, na kterých jsou zachy-
ceny důležité události v životě obce v padesátých 
o šedesátých letech minulého století, které jsou cen-
ným historickým materiálem budoucím generacím. 
Byl včelařem, zahrádkářem i jedním z prvních vina-
řů v obci. Jako první učitel v historii obce si postavil 
svépomocí rodinný domek, ve kterém zůstal až do 
své smrti v roce 1986 uprostřed svých žáků.

Po téměř padesát let vychovával tři generace 
topolských občanů, byl jim vzorem ve své obětavé 
práci i soukromém životě. Po celou dobu byl duší 
kulturního i společenského života obce. Při oslavách 

připomínky trvání 700 let obce mu bylo uděleno 
čestné občanství obce Topolné in memoriam.

Zemřel 22.12.1986 a je pochovaný na hřbitově 
v Bílovicích.

Druhým jubilantem, který se narodil v roce 1912, 
byl učitel Jan Keprt. Narodil se v Napajedlích. Učil 
a bydlel ve Slušovicích. Pro své náboženské pře-
svědčení byl přeložen v roce 1949 do Topolné. 
V době 2. svět. války byl vězněný v koncentračním 
táboře. V Topolné jako učitel hudební výchovy ob-
jevil přirozenou zpěvnost dětí a založil 70ti členný 
dětský pěvecký sbor, který úspěšně reprezentoval 
naši školu i obec. Měl svoji znělku, kterou začínal 
své vystoupení:

Ej, slovácké vás zdraví děti
ej, veselá již píseň letí
jako ptáček volná
ej, zpívá vám Topolná

Nacvičil nejen lidové písně, mnohé v úpravách 
významných skladatelů, ale i díla klasiků (Smetana, 
Dvořák). Odpoledne a večer vyučoval hru na housle, 
violu a harmoniku. Protože nezměnil své přesvědče-
ní, byl znovu přeložen do Bílovic a v roce 1955 pro-
puštěn ze školství. Pracoval v různých dělnických 
profesích, později v pojišťovně. Ve stáří bydlel se 
svojí ženou v panelákovém bytě v Otrokovicích. Ze-
mřel v roce 1992 a je pochovaný v rodinném hrobě 
na hřbitově v Napajedlích.

Augustin Knot
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Modlitební shromáždění na Svárově - výročí 25 let
Ano – letos slavíme už 25 let 

od vzniku mariánského místa 
na Svárově. Polní mše svatá se 
konává vždy pod širým nebem 
v kouzelném prostředí uprostřed 
zeleně. Mnozí si vzpomínáme 
na první bohoslužbu na tomto 
místě, která se konala z iniciativy 
zakladatele P. Josefa Červenky.

Tuto pastorační a bohoslu-
žebnou činnost farnosti Březo-
lupy a Bílovice by patřilo více 
ozřejmit nejen vzhledem ke vzni-
ku a popularizaci místa (byl tu 
i biskup), ale zvláště k nám při-
jatým milostem a dobrodiním na 
přímluvu P. Marie.  Dodnes se 
zde scházíme (v letním období) 
sice v menším počtu, ale s ne-
menším významem a připomín-
kou na den zjevení Matky Boží 
v Medžugorji.

Po dobu více jak dvaceti 
let se mnohé v areálu upravilo 
a vylepšilo, aby to posloužilo ke 
konání bohoslužby, ale také ke 
spokojenosti a potřebám účast-
níků – poutníků.  Zvýšil se počet 
sedacích míst, zplanýrovaly se 

Milí občané, bratři a sestry.
Blíží se dlouho očekávané prázdniny. Čas od-

počinku a dovolených. K dobrému prožití času do-
volené a prázdnin nás vybízí sám Bůh hned v první 
časti Písma svatého, kde můžeme číst, že po šes-
ti dnes práce při stvoření sedmý den odpočíval... 
A Kristus – Boží Syn často odcházel na osamělá 
místa, aby si odpočinul a načerpal sil.

Každý z nás každodenně prožíváme spoustu 
aktivit v práci, ve škole atd. Každý z nás si opravdo-
vý odpočinek zaslouží. Neboť čas odpočinku není 
pro člověka žádným luxusem, žádným promarně-
ním času, není útěkem od reality a od všedního 
života. Naopak: čas odpočinku umožňuje člověku 
navrátit se do všedního života naplněn, posilněn 
a s větším elánem. Přeji každému z vás ať tento 
čas odpočinku je také spojen s Boží přítomností ve 
vašem životě. Pokud máte dar víry, ať je pro vás 
čas odpočinku také časem stráveným v blízkosti 
Pána, neboť jak sám řekl „Pojďte ke mně všichni, 
kdo se lopotíte a jste obtíženi, a já vás občerstvím. 
Vezměte na sebe mé jho a učte se ode mě, neboť 
jsem tichý a pokorný srdcem, a naleznete pro své 

nerovnosti, vzniklo zázemí pro 
ministranty, kněze a provedly se 
další úpravy. 

Protože však v těsné blízkos-
ti modlitebního místa připravuje 
obec Svárov inž. sítě pro byto-
vou výstavbu, muselo se z jara 
přemístit soc. zařízení, přívod 
vody a vyřešit parkování osob-
ních automobilů. Toto byla vel-
ká starost, kterou na sebe vzala 
rodina Zábojníkova. Díky jim za 
to! 

Celkově je areál na Sváro-
vě dosti rozlehlý, a proto bývá 
pro pořadatele obtížné ho k po-
božnosti připravit.  V samotném 
místě je terén hodně svažitý, což 
je problém pro sekáče travního 
porostu. Místo sekačky se musí 
používat i křovinořez. 

V tomto roce pořadatelství 
naší obce připadlo na 25. kvě-
ten. To nás zlobila nestálost po-
časí a obtíže sehnat dostatek 
ochotných pomocníků. Přípravit 
areál se nám však i letos poda-
řilo. Oproti minulému roku se bri-
gádníků sešlo jedenáct. 

duše odpočinek. Vždyť mé jho netlačí a mé břeme-
no netíží.“ Mt 11,28-30. Ať jsou tedy následující dny 
naplněny Boží milostí i ochranou. Protože v čer-
venci opouštím vaši farnost, chci každému z vás 
poděkovat za dvouleté působení v naší farnosti. Do 
kostela v Topolné jsem vždy jezdil rád a budu na to 
mile vzpomínat. Ať vám Bůh žehná.     

o. Tomasz kaplan farnosti Bílovice a Březolupy

Proto, všem patří velké díky 
-  bratrům hasičům a těm kdo jim 
pomáhali.   

Potom se však pro špatné po-
časí shromáždění konalo v bře-
zolupském kostele, což na kráse 
a důležitosti nic neubralo.  Pěkná 
účast lidu, duchaplná promlu-
va o. Jana Bleši (hl. celebranta) 
a skvělý hudební doprovod naší 
scholy nám dalo zapomenout na 
strávený čas při přípravě areálu 
na Svárově.

Fr. Samsounek
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Společenská kronika 
duben - květen

Vítání občánků
Rozálie Ježová, Přemysl Vašek, Marek Juřena, Matyáš Farský, 

Daniela Dujíčková, Valerie Kaňovská

v dubnu: v dubnu: 
50 let Černíková Jana50 let Černíková Jana
  Sklenaříková Dagmar  Sklenaříková Dagmar
60 let Hrdina Jaroslav60 let Hrdina Jaroslav
  Vojtášková Jarmila  Vojtášková Jarmila
70 let  70 let  Samsounková Jaroslava Samsounková Jaroslava 
75 let Macková Věra75 let Macková Věra
 Růžička Miroslav Růžička Miroslav
 Lapčík František Lapčík František
80 let Hrdina František80 let Hrdina František
85 let  Mikulková Marie85 let  Mikulková Marie
90 let Němec František90 let Němec František

v květnu: v květnu: 
60 let Dohnal Jiří60 let Dohnal Jiří
 Raková Margita Raková Margita
70 let Foltýn Zdeněk70 let Foltýn Zdeněk
 Hubáček Oldřich Hubáček Oldřich
75 let  Čechmánek Stanislav75 let  Čechmánek Stanislav
80 let Luběnová Marie80 let Luběnová Marie

v červnu: v červnu:     
50 let  Vargová Hana 50 let  Vargová Hana 
60 let  Šmolová Alena60 let  Šmolová Alena
  Dýšková Pavla  Dýšková Pavla
70 let  Mrázová Ladislava70 let  Mrázová Ladislava
  Samohýlová Hana  Samohýlová Hana
  Pešek Jindřich  Pešek Jindřich
75 let  Úlehla Jaroslav75 let  Úlehla Jaroslav
90 let  Knotová Marie90 let  Knotová Marie
  Lapčíková Marie  Lapčíková Marie
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Vzpomínka na kamaráda Zdeňka Maňáska
Těsně před Velikonocemi (na 

Zelený čtvrtek) jsme se ve spy-
tinovské obřadní síni rozloučili 
s našim kamarádem - muzikan-
tem, výborným křídlovákem pa-
nem Zdeňkem Maňáskem, kte-
rý zemřel ve věku 86 let. V tento 
krásný slunný den se nás sešlo 
cca 20 muzikantů, abychom mu 
zahráli na jeho poslední cestě.

Narodil se ve Spytihněvi v ro-
dině tří sourozenců – dvou brat-
rů a sestry. Po obecné škole se 
vyučil řemeslu malíř – natěrač. 
V té době si koupil trumpetu, na 
kterou ve volných chvílích začal 
hrávat. Jeho počínání si všimla 
maminka, která následně požá-
dala kapelníka topolské dechov-
ky p. Ludvíka Foltýna, zda by 
nevzal syna do učení ve hře na 
tento nástroj. Brzy však přešel 
na křídlovku, která se od trum-
pety liší jen barvou a šířkou tónu.

Zdeněk byl mimořádný talent 
a tak zakrátko začal být platným 
hráčem. Jeho spoluhráčem se 
stal p. Ferdinand Foltýn (* 1915) 
v okolí známý špílmachr, od 
kterého se toho hodně naučil. 
Zanedlouho se přihlásila bran-
ná povinnost a odešel na voj-
nu. K muzice ho to táhlo a tak 
si vybral Hudbu sboru národní 
bezpečnosti v Brně, kde působil 
celkem 6 let. Zde také hrával na 
lesní roh. U tohoto intonačně ná-
ročného nástroje působil  tři roky. 
Po ukončení angažmá v Brně 
se vrátil ke své původní profesi, 
kterou vykonával ve Fatře Na-
pajedla dvacet let. Přitom však 
muzicírování nenechal a hrával 
příležitostně s kteroukoli kape-
lou.

V roce 1969 po náhlém úmr-
tí p. Ferdinanda Foltýna se 
vrátil zpět do Topolné, aby na 
postu sólisty odvedl pěkný kus 
práce. Nezapomenutelné byly 
zahraniční zájezdy, kde poslu-
chače oslňoval svou hrou. Jeho 
výkony ve hře na křídlovku byly 
vždy obdivovány jak laiky, tak 
odborníky. Zvláště se líbil jeho 

krásný - rovný tón a jistota 
v přednesu.

Asi po deseti letech, když na-
stoupil Jiří Foltýn (souč. kapel-
ník), se vrátil do Spytihněvi, kde 
založil dech. hudbu Přívozanku. 
Tuto kapelu vedl 12 let. Své bo-
haté zkušenosti z působení v de-
chovém žánru se snažil zúročit 
také v několika skladbách, které 
napsal. Nejoblíbenější však byla 
jeho „Spytinovská polka“, která 
se často hrávala. Léta však běží 
dál, a proto ze zdravotních dů-
vodů přechází ke hře na tenor, 
později baryton. Přiblížil se závěr 
jeho bohaté činnosti, a tak nám 
nezbývá než mu několika slovy 
poděkovat. 

Milý Zdeňku – jménem dech. 
hudby Topolanka Ti vřele děku-
ji za činnost v naší dechovce 
a zvláště za muzikální přínos. 
Osobně velmi děkuji za Tvé ne-
doceněné odborné rady, které 
jsem někdy liknavě plnil, když 
jsem začínal po Tvém boku. 
Mnoho jsi mě toho naučil. Pro-
to ještě jednou děkuji za Tvé 
kamarádství a pěkný vztah ke 
svým spoluhráčům. Nikdy ses 
nevyvyšoval, ba naopak svým 
specifi ckým humorem jsi přispěl 
k soudržnosti muzikantského 
kolektivu. Ještě dnes si to připo-
mínáme a oceňujeme.

Za kolektiv Topolanky
Fr. Samsounek
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TJ Topolná
Dobrý den vážení čtenáři,
jak již bývá zvykem, níže se 

můžete dočíst hodnocení uplynu-
lé sezóny očima trenérů našich 
jednotlivých týmů. I když je již 
fotbalová sezóna 2021/2022 za 
námi, neznamená to, že sedíme 
a odpočíváme. Pilně se připra-
vujeme na oslavy naší Tělový-
chovné jednoty Topolná, které 
se uskuteční 16. 7. 2022 na hřišti 
v Topolné. Od 12:00 budou k vi-
dění dva zápasy mládeže a to pří-
pravky a žáků. V 15:00 nastoupí 
k zápasu tým mužů – jejich sou-
peřem bude mužstvo Spytihněvi 
ještě z doby, kdy se tam hráva-
la divize. Posledním zápasem 
této oslavy bude exhibiční zápas 
„starých pánů“ proti týmu, který 
vede Petr „Mercedes“ Švanca-
ra. Tým se skládá ze známých 
osobností a hráčů fotbalu. Před 

tímto fi nálovým zápasem ještě 
dojde k ocenění osobností, které 
se v Topolné zasloužily o rozvoj 
fotbalu. Ve večerních hodinách 
si užijeme zábavu se skupinou 
V.S.P. BAND.

V uplynulých týdnech se u nás 
uskutečnil další ročník turnaje 
přípravek, který tentokrát vyhrál 
tým z Halenkovic. Naše příprav-
ka se umístila na 6. místě. I přes 
neuvěřitelné horko byly k vidění 
skvělé sportovní akce všech hrá-
čů, kterých tentokráte bylo téměř 
80. Mimo vítězného týmu a týmu 
domácích, jste mohli vidět tým 
z Napajedel, Jarošova, Polešovic 
a Traplic.

V sobotu 25. 6. se uskutečnil 
Turnaj hráčů nad 35 let, tento-
kráte v Bílovicích. I tady vydatně 
svítilo sluníčko. Náš tým „starých 
pánů“ přivítal pár nových tváří 

(Z. Duda, J. Hoferek, P. Bartoš, 
M. Zapletal a další). Na začátku 
turnaje byla vidět určitá nese-
hranost, kdy jsme podlehli týmu 
z Březolup 2:1. Zlepšený výkon 
byl vidět v druhém zápase pro-
ti Nedachlebicích, který skončil 
remízou. I třetí zápas, ve kterém 
byl našim soupeřem tým z Bílo-
vic, skončil remízou. Bylo to hlav-
ně naší zásluhou, kdy jsme ne-
proměnili velké množství šancí. 
V posledním zápase jsme porazili 
Kněžpole 4:0, kde se hattrickem 
blýskl Pavel Bartoš (a to ještě 
neproměnil pokutový kop). Po 
sečtení všech bodů a gólů jsme 
obsadili třetí místo a nejlepším 
střelcem turnaje byl vyhlášen Pa-
vel Bartoš. I zde musíme poděko-
vat a to Davidu Pavelcovi, který 
naše „staré pány“ svolává a orga-
nizuje tréninky.

No a co nás čeká v blízké budoucnosti? Kromě 
zmíněných oslav, které proběhnou 16. 7. 2022, nás 
čeká první pohárový zápas mužského týmu a to již 
24. 7. 2022 a mužská sezóna má výkop 7. 8. Po-
slední větší akcí letos bude třetí ročník Topolské os-
mičky, která se uskuteční 17. 9. opět na hřišti v To-
polné. Tak již můžete začít trénovat. Doufáme, že se 
na naších akcích uvidíme!!

Stanislav Mašlan

Přípravka
Se společnými tréninky jsme kvůli počasí zača-

li nejprve na umělé trávě za Komunitním centrem, 
poté jsme se přesunuli na přírodní povrch, kde se 
pravidelně scházíme úterý a čtvrtek. Potěšující zprá-
vou je počet dětí, kterých se momentálně na trénin-
cích schází až kolem 20 a v následujících sezonách 
bude na čem stavět. Co se týká zápasů samotných, 
tak jsme postupně odehráli 10 utkání s bilancí 7 vý-
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her, 1 remízy a 2 proher. Vyvrcholením sezony byl 
Turnaj fotbalových talentů u nás v Topolné, kde jsme 
v konkurenci velmi kvalitních mužstev Napajedel, 
Halenkovic, Polešovic, Traplic a Jarošova obsadi-
li sice poslední 6.místo, je však potřeba respekto-
vat kvalitu soupeře a i tyto zápasy jsou pro nás do 
budoucna velkou školou. Z končícího ročníku 2011 
se loučíme s dvěma v posledních letech stěžejními 
hráči pro naši hru a to s Davidem Mikolášem a Mi-
chalem Neumannem. Oběma se sluší poděkovat za 
výkony předvedené v dresu přípravky, spoustu bra-
nek a pěkných fotbalových momentů a hodně štěstí 
v žákovské kategorii. S jejich odchodem se budeme 
muset vypořádat, ale znamená to větší herní prostor 
pro jiné hráče a bude jen na nich, jak se toho zhostí. 
Šikovných dětí máme v kádru dostatek, takže bude 
s nimi stále radost pracovat. Všem dětem přeji hez-
ké prázdniny a v srpnu se těším na společných tré-
nincích a zápasech na viděnou.

David Večeřa – trenér přípravky

Žáci:
Do jarní sezony jsme šli s cílem ještě zaútočit 

na 1. místo, i když jsme ztráceli po podzimní části 
na vedoucí Bílovice 6 bodů. Už od prvních zápasů 
bylo vidět, že naše mladé Dynamo jede zápas od 
zápasu a nahání ostatním soupeřům strach a tím 
dává najevo, že nás bude na jaře těžké porazit. 
Což se také nikomu nepodařilo, protože ve všech 
9 zápasech jsme vyhráli. Bohužel i přes všechny 
výhry nám to na 1. místo nestačilo, ale skonči-
li jsme na skvělém 2. místě se třemi body za Bí-
lovicemi. Alespoň nás hřeje na srdci to, že jsme 
poslední zápas sezony proti Bílovicím ve strhující 
bitvě a skvělé atmosféře porazili 3:0 a potvrdili tím 
nadvládu jarní sezony. Nejlepším střelcem celé 
soutěže žáků a našeho týmu se stal Matyáš Stuch-
lík s 50 brankami, ale je potřeba poděkovat celému 
týmu za skvělou sezonu. 9. srpna se zase všichni 
vidíme při prvním tréninku. 

Trenéři Tomáš Mikulka a Roman Kubík

Muži:
Ihned na začátku zimní pří-

pravy, která začala 15. ledna, 
jsme museli řešit změnu na po-
zici hlavního trenéra. Po dohodě 
s vedením skončil Radek Peká-
rek a mužstvo převzal asistent 
Ondřej Hoferek. Zimní příprava 
probíhala v domácích podmín-
kách, hojně bylo využíváno ví-
ceúčelové hřiště za Komunitním 

centrem. Odehrány byly tři pří-
pravné zápasy, když jsme zvítě-
zili nad Traplicemi a Zlechovem 
a prohráli v Kunovicích. Vstup do 
jarní části soutěže se nám pove-
dl, v prvním utkání jsme porazili 
zachraňující se Uh. Ostroh 3:0. 
Následoval zápas v Ostrožské 
Nové Vsi, kdy remízu 2:2 zachra-
ňoval Haša v 90. minutě krásnou 
střelou do šibenice. V dalších 

dvou zápasech jsme se střetli 
se dvěmi nejlepšími týmy sou-
těže. Z ex ligového stadionu na 
Širůchu ve Starém Městě, kde 
hraje své domácí zápasy míst-
ní Jiskra, jsme si přivezli bod za 
remízu 1:1, v závěru jsme navíc 
neproměnili dvě velké šance. 
V zápasu jara k nám přijel lídr 
soutěže a postupující TJ Pilana 
Zborovice. Po našem velmi dob-
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rém výkonu jsme remizovali 2:2 
a sebrali Zborovicím vůbec první 
body za celou sezonu. Po jasné 
výhře v Jankovicích 5:2 přišlo 
období temna, kdy jsme prohráli 
pět utkání v řadě. S Malenovi-
cemi 1:0, ve Velkém Ořechově 
3:2, doma s Vlčnovem 2:0, ve 
Slavkově 5:2 a na domácím hři-
šti s Ořechovem 5:3. Je nutné 
podotknout, že v tomto období 

jsme měli velkou marodku, kdy 
nám chybělo i šest hráčů základ-
ní sestavy. Po sérii proher jsme 
zajížděli do Zdounek a po velmi 
dobrém výkonu konečně zvítězili 
1:0. S domácími fanoušky jsme 
se rozloučili výhrou 2:0 nad Tlu-
mačovem. Poslední zápas nás 
čekal v Polešovicích, případná 
výhra nám dávala jistotu šesté-
ho místa v konečné tabulce, po 

prohře 2:1 jsme bohužel obsadili 
až osmou pozici, což je z pohle-
du na dobře rozehranou sezonu 
určité zklamání. Letní příprava 
začne již 13.července. V rámci 
oslav 90. let fotbalu v Topolné 
odehrajeme přípravný zápas 
s bývalými hráči Slovácké Spar-
ty Spytihněv a týden na to první 
kolo poháru ve Vlčnově.

Hoferek Ondřej

Letos se na Festivalovém půlmaratonu ve Zlíně mezi 1500 startujících objevila i štafeta děvčat z To-
polné. Trať dlouhou 4 x 5,21km běžel DREAM TEAM Topolná ve složení Jana Valešová, Jana Mikulko-
vá, Tereza Jurygáčková a Zuzana Němečková. Výzva překonat sama sebe přinesla radost nejen jim, ale 
i charitativním projektu. Děvčata, děkujeme ta reprezentaci obce. 

Lubomír Nevělík
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Vzácný posel jara

Knihovna Topolná 
oznamuje:

ZAVŘENO
7. 7. – 28. 7. 2022 
22. 8. – 25. 8. 2022

5. 9. 2022 
proběhne v místní knihovně 

KNIŽNÍ BAZÁREK

Vedle Topolských vinohradů na jižních 
svazích směrem k lesu Bukovina pod polní 
tratí „Osičná“ se nachází malý zapomenutý 
remízek. Je to místo zcela odlehlé. Nevede 
k němu žádná polní cesta. Když jsem byl 
malý kluk a pracoval jsem s rodiči na zahra-
dě, tak jsem ho měl jako na dlani. Mluvilo 
se o tom, že půjde vykácet a přeorat, aby 
přibylo zemědělské půdy. Naštěstí se tak 
nikdy nestalo a tento kousek přírody odolal 
všem rekultivačním aktivitám dob minulých. 
Pro svou nedostupnost a až tajemný vzhled 
mě vždy přitahoval. Letos na jaře jsem se 
tam vypravil. Předpokládal jsem, že díky 
své nedotčenosti a izolované poloze by 
mohl skrývat nějaký vzácný přírodní prvek. 
Nemýlil jsem se. Ke své velké radosti jsem 
zde objevil hojnou populaci křivatce rolního. 
Desítky, možná stovky drobných kvítků tvo-
řily nádherný žlutý koberec. Myslím, že si 
mnohdy neuvědomujeme jaké vzácné dru-
hy máme ve svém okolí na dosah. Je třeba 
chodit s otevřenýma očima. Tato lokalita by 
si zasloužila zvláštní péči. Věřím, že by jí 
pomohlo olemování trvalým travním poros-
tem, aby se snížil vliv zemědělských hnojiv 
a postřiků.

GAGEA VILLOSA – křivatec rolní
Ohrožení a ochrana: Křivatec rolní pa-

tří k silně ohroženým druhům naší kvě-
teny. V červeném seznamu je zařazen 
v kategorii (C2b) 

Rozšíření: Střední, jižní a jihovýchodní 
Evropa, u nás se vyskytuje jen velmi roz-
troušeně.

Ekologie: Dříve patřil tento druh k pol-
ním plevelům, dnes silně ustupuje, roztrou-
šeně se objevuje na mezích, ve světlých le-
sích, v akátinách, křovinách a trávnících od 
nížin do pahorkatin.

Popis: Vytrvalá, 5–20 cm vysoká bylina 
se dvěma cibulemi ve společných obalech, 
dvěma úzce čárkovitými přízemními listy 
a lodyžními listy s květy (5–15) v přeslenu, 
hustě chlupatými květními stopkami a špiča-
tými okvětními lístky. Kvete jen zřídka, pokud 
vůbec vykvete, tak je to v dubnu nebo květ-
nu, na lokalitách většinou převládají sterilní 
jedinci s nitkovitými zkroucenými listy, jsou 
na bázi nafi alovělé (BOTANY.CZ). Křivatec 
rolní, Topolná, Osičná, březen 2022.

Jiří Pekař
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ZŠ Topolná 
Absolventské tablo na rozloučení se školou Čarodějnice a čarodějové měli letos v Topolné opět 

svůj slet

Budoucí zemědělci z 2. třídy v Topagře

Děti v knihovně

Do školy zavítal i kouzelník

Třeťáci vyzkoušeli dětské hřiště v Bílovicích
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A z prváčků už jsou čtenáři - Pasování na čtenáře 
v Topolské knihovně

Po roční pauze měli páťáci opět svůj ples, tentokrát 
letní

Sportovní den s SDH Topolná a půjčeným hasičským autem

Skákací bublina v Březolupech se velmi líbila i na-
šim dětem

Kulturní program dětí na Besedě s důchodci
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